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11ورزش a r m a n m e l i . i r

  سیدمهدی سیدصالحی
 کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

 بدهی هنگفت مالیاتی  
فدراسیون شطرنج 

ایسنا: رئیس فدراسیون شطرنج گفت: 
برای شطرنج  زیادی  کامبوزیا مشکلات 
 ،۹۲ برای سال  تنها  ایجاد کرده است. 
فدراسیون شطرنج ۱۴ میلیارد مالیات دارد. 
حسن تامینی لیچانی افزود: مدت ها بود که 
می خواستیم با خبرنگاران صحبت داشته 
باشیم که اکنون این مهم، اتفاق افتاد. از 
زمانی که بحث انتخابات فدراسیون شطرنج 
با  فدراسیون  مدت ها  بود،  شده  مطرح 
سرپرستی اداره می شد و فدراسیون شرایط 
روحی خوبی نداشت. نیاز بود که شطرنج 
روی ریل خاص شطرنجی قرار بگیرد. تأمینی 
زیادی  مشکلات  کامبوزیا  داشت:  بیان 
برای شطرنج ایجاد کرد. تنها در سال ۹۲، 
فدراسیون شطرنج ۱۴ میلیارد مالیات دارد 
و ما نمی دانیم به کد فدراسیون چی وارد 
کرده اند؟ باید بگویم هیچکس پاسخگوی 
این موضوع نیست! رئیس فدراسیون شطرنج 
ادامه داد: در مجلس هم تلاشم این بود که 
کمتر حاشیه داشته باشیم و از همه کمک 
خواسته ام. سراغ همه شطرنجبازان رفته ام 
که به شطرنج کمک کنند. تأمینی گفت: 
این است که مربی  تمام تلاش شطرنج 
خارجی بیاورد. شطرنجبازان ایران با توجه 
به پتانسیل شان نیاز به مربی قوی دارند. از 
نیاز های اساسی شطرنج ایران مربی خارجی 
خوب است. دست همه مسئولان را می بوسم 
که برای شطرنج ایران مربی خارجی بیاورند. 
او همچنین گفت: در خصوص چند پستی 
بودن در فدراسیون شطرنج باید بگویم که ما از 
شطرنج بازان می خواهیم در فدراسیون حضور 
داشته باشند. حتی مکاتبه با سازمان برنامه 
بودجه داشتیم و حتی با قالیباف صحبت 

کردم که بودجه به فدراسیون بیاوریم. 

هاشم حیدری، پیشکسوت استقلال بیان 
داشت: شکست مقابل سپاهان دلیل مناسبی 
نیست که تیم استقلال اکنون مورد قضاوت 
قرار بگیرد و باید به این تیم فرصت داد و 
منتظر نتایج ماند تا فرصت تحلیل و بررسی 

برسد. 
  بازی مقابل سپاهان چطور بود؟

در هفته های ابتدایی لیگ هیچ تیمی در 
اوج آمادگی به سر نمی برد و نمی توان تیمی 
را قضاوت کرد. مقایسه شرایط تیم ها درست 
نیست و به طور کلی نمی توان از حالا حکم 

قطعی داد. 
  یعنی انتظـــار نتیجــه بهتری را 

نداشتید؟
هر تیمی سعی می کند با آمادگی وارد 
مسابقات شود اما حداقل 6 هفته باید بگذرد تا 
بتوانیم در خصوص تیم ها نظر قطعی بدهیم. 
در کل استقلال نیمه اول بهتر بازی کرد، اما در 
نیمه دوم قافیه را واگذار کرد. حالا استقلال 
در هفته اول پیروز نبوده. فاجعه رخ نداده اما 
نمی توان از حالا این تیم را مورد انتقاد قرار داد. 
  استقلال امسال هم می تواند مدعی 

قهرمانی باشد؟
دارم  یقین  من  این شکست  وجود  با 
استقلال خیلی زود در قامت یک مدعی 
جدی قهرمانی در لیگ ظاهر خواهد شد. چرا 
که این تیم تمام فاکتورهای لازم را برای این 

منظور دارد. 
  بازی هفته بعدی مقابل ملوان را 

چطور ارزیابی می کنید؟
دیدار برابر ملوان برای استقلال بسیار مهم 
است و آنها باید با پیروزی به جدول بازگردند. 
با اینکه هنوز تیم آنطور که باید و شاید جا 
نیفتاده است، اما باید با دست پر از انزلی 

بازگردد تا شرایط برای تیم عادی شود.

خارج ازمستطیل سبز

 هاشم حیدری: 
 مقایسه 

 شرایط تیم ها 
درست نیست

خبــــــر
  تاکید کمیسیون اصل 90 
در مورد برخی نامزدها!

سخنگوی کمیسیون اصل نود تاکید کرد: 
افراد دارای پرونده های قضائی نمی توانند در 
انتخابات فدراسیون فوتبال شرکت کنند. 
علی خضریان، سخنگوی کمیسیون اصل 
نود مجلس شورای اسلامی درباره صلاحیت 
3 نامزد حاضر در انتخابات فدراسیون فوتبال 
گفت: همان طور که ریاست محترم کمیسیون 
اصل نود موضع رسمی کمیسیون را در 
رسانه ها اعلام کرد، این کمیسیون نسبت به 
حضور افرادی که دارای محکومیت قضائی 
یا پرونده باز در مراجع قضائی باشند یا اینکه 
پرونده آنها در حال جمع بندی و محکومیت 
فرد محرز شده باشد، ابراز نگرانی کرده است. 
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس بیان 
کرد: در صورتی که شرایط این افراد احراز 
شود کمیسیون اصل نود به این مساله ورود 
خواهد کرد و وزیر ورزش و جوانان باید در 
کمیسیون اصل نود پاسخگوی این مساله باشد 
و مسئولانی که این گوشزدها را نادیده بگیرند 
در آینده مورد توجه قرار خواهند گرفت و اگر 
در این تعلل ها تعمدی باشد دستگاه قضائی 

محل رسیدگی به این پرونده خواهد بود.

شرایط تیم ها آرمانی نیست

پیشکسوت استقلال، برتری سپاهان مقابل این تیم را 
مرهون هوشمندی طلایی پوشان دانست. پیروز قربانی  
درباره شکست ۲ بر صفر استقلال مقابل سپاهان در هفته 
نخست لیگ برتر اظهارداشت: فقط می توان گفت سپاهان 
باهوش تر از استقلال بازی کرد و نمی توانیم درباره مسائل 
فنی بازی نخست صحبت کنیم. تفکر جدیدی بر تیم 
استقلال حاکم شده است و این تیم به زمان نیاز دارد. 
اظهارنظرکردن درباره تیم با نگاه به بازی اول منطقی نیست 
و باید ببینیم ساپینتو، کار استقلال را به کجا می رساند. وی 

در مورد ترافیک خط حمله استقلال و عدم حضور هافبک 
طراح در جمع آبی ها تصریح کرد: خیلی ها می گویند تیم 
باید بازیساز بگیرد، اما سال هاست نقش بازیساز در فوتبال 
نوین جهان از بین رفته است. پیستون ها جای بازیسازهایی 
چون مجتبی جباری را پرُکرده اند و این تنها مشکل استقلال 
نیست. باشگاه بازیکنان خوبی جذب کرده است و استفاده 
از آنها به رفتار سرمربی بستگی دارد. شاید چهار مهاجم 
مطابق سیستم او به صورت همزمان بازی کنند. وی با اشاره 
به چالش موجود میان سازمان صداوسیما و باشگاه استقلال 

بیان کرد: صداوسیما منبع درآمدی مهمی برای باشگاه های 
ماست، اما قوانینی وجود دارد که جلوی درآمدزایی تیم ها را 
گرفته است. باشگاه ها می گویند حق پخش پرداخت نشده، 
اما صداوسیما می گوید: »پرداخت شده است.« باشگاه ها و 
صداوسیمای ما دولتی هستند و یکجا اداره می شوند. مدیران 
آنها می توانند جلسه ای بگذارند و مشکلات را حل کنند. 
سرمربی شهرداری آستارا در مورد وضعیت مالی این باشگاه 
و رقابت با باشگاه هایی که شرایط مالی بهتری دارند، عنوان 
کرد: برخی تیم ها قدرت مالی زیادی دارند که زورمان از 
لحاظ مالی به آنها نمی رسد. خرج کردن اهمیت زیادی ندارد 
و ما روند معقولی در نقل وانتقالات داشتیم. پس از چند سال 
از شروع مربیگری، امسال برای اولین بار به اهداف خودم در 

نقل وانتقالات رسیدم. 

 پیروز   قربانی: 

سپاهان باهوش تر از  استقلال بازی کرد

                  درگیری
در حالی که دوشنبه شب رضا درویش، مدیرعامل 
پرسپولیس از ادامه حضور تمیروف در این تیم خبر 
داده بود، اکنون این مهاجم ازبک پیج باشگاه پیکان 
را فالو کرده تا نشان دهد نسبت به حضور در این تیم 

بی میل نیست.

            اولین گل  
  آنخل دی ماریا در اولین بازی اش یک گل تماشایی 
به ثمر رساند. او  در هفته اول فصل جدید سری آ در 
ترکیب اصلی یووه قرار گرفت و تنها به 26 دقیقه 
زمان نیاز داشت تا اولین گلش را در این رقابت ها به 

ثمر برساند.  

                              تبریک  
پیروزی گل گهر سیرجان برابر تراکتور رکوردی 
ویژه برای امیر قلعه نویی به همراه داشت و این مربی  
توانست از امتیاز هزار عبور کند . باشگاه سپاهان هم 
پس از نساجی و تراکتور رسیدن امیر قلعه نویی به 

امتیاز 1000 را تبریک گفت.

ت
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 فوتبـــال داخلـــی 
   فارس: علی اکبر ذوالمجیدیان، مدیر تیم تراکتور در 
مورد آخرین وضعیت تیم فوتبال تراکتور پس از شکست 
۲ بر یک مقابل گل گهر سیرجان در هفته اول لیگ برتر 
اظهارداشت: با وجود این باخت بازیکنان تراکتور روحیه 
عالی دارند به هر حال شکست در فوتبال طبیعی است اما تیم 
ما فوتبال تماشاگرپسندی ارائه کرد که همه هواداران آن را 
دوست داشتند. امیدوارم ذوب آ هن را در هفته دوم شکست 
بدهیم تا خیال ما تا حدی راحت شود. وی در خصوص اینکه 
ذوب آهن پس از تساوی مقابل پرسپولیس با روحیه خوبی به 
مصاف تراکتور می آید، عنوان کرد: همه تیم ها سعی دارند در 
لیگ برتر خوب بازی کنند. ما هم امیدوارم با ارائه یک بازی 
خوب بتوانیم این تیم را شکست بدهیم. ذوالمجیدیان در مورد 
اینکه قربان بردیف قرار است بازیکنی را از جمع نفرات فعلی 
تراکتور در لیست مازاد قرار بدهد، پاسخ داد: تا جایی که من در 
جریان هستم همه نفرات خوب تمرین می کنند و اجازه بدهید 
تا پایان نقل وانتقالات صبر کنیم و ببینیم لیست تراکتور چه 

تغییراتی خواهد داشت. 

  رونالدو پس از یکماه غیبت و خودداری از شرکت در 
تمرینات پیش فصل منچستریونایتد، بازگشتی جنجالی به 
این تیم داشت. او ابتدا در بازی دوستانه پیش فصل با سرمربی 
تیم اریک تن هاخ در مورد تاکتیک های تیم مشاجره کرد و 
در نیمه دوم هم که از زمین بازی بیرون آمده بود، صبر نکرد 
مسابقه تمام شود و ورزشگاه اولدترافورد را در حالی که بازی 
هنوز در جریان بود ترک کرد. با آغاز فصل و ثبت دو شکست 
متوالی در کارنامه من یونایتد کج خُلقی های کریس بیشتر 
شد و او در پایان بازی اخیر این تیم برابر برنتفورد بی تفاوت 
از کنار سرمربی اش گذشت و به رختکن رفت. این رفتارهای 
او گویا به مذاق کادرفنی، هواداران و بازیکنان تیم خوش 
نیامده است. نشری تایمز در این خصوص نوشته است: 
رفته رفته بر نارضایتی دستیاران اریک تن هاخ، بازیکنان و 
هواداران منچستریونایتد از رفتارهای کریستیانو رونالدو 
افزوده می شود و موضوع آینده این بازیکن به یک تهدید 
بالقوه برای دامن زدن به بحران باشگاه 
تبدیل شده است. در همین حال شبکه 
اسکای اسپورت هم گزارش کرده بود که 
باشگاه منچستریونایتد تصمیم گرفته که 
در صورت ادامه رفتارهای نامناسب 
رونالدو قرارداد او را که یکسال از 
آن باقی مانده، فسخ کند هرچند 
نشریه منچسترایونینگ نیوز اعلام 
کرد مسئولان باشگاه این موضوع 

را رد کرده اند.

 بیــن المــلل

 نوبت تیم های صنعتی چه  زمانی است؟

افشای  قرارداد    سرخابی ها
آرمان ملی: پرسپولیس و استقلال که وارد 
بازارسرمایه شده اند، اطلاعات قرارداد بازیکنان 
و کادرفنی خود را افشا کردند. حالا نوبت 
باشگاه های صنعتی است که اعلام کنند از جیب 

سهامداران چه هزینه هایی داشته اند.
  نماد باشگاه ها 

و  استقلال  باشگاه  دو  نماد  کنید  فرض 
پسپولیس در بازارسرمایه باز است و در حال 
بر  معامله و دادوستد. خبر می رسد مبنی 
اینکه رأی پرونده مطالبات مربی ایتالیایی 
توسط دادگاه عالی ورزش صادر و محکومیت 
سنگین استقلال با پرداخت ۱.۴ میلیون دلار، 
مورد تایید قرار گرفت. چه اتفاقی می افتد، 
صف فروش سنگین و توقف طولانی مدت نماد 
باشگاه استقلال برای شفاف سازی. این تنها 
بخشی کوچک از مصائب حضور سرخابی ها در 
بازارسرمایه خواهد بود، بازاری که تنها نورافکن 
بر شرکت ها و باشگاه هاست و به خودی خود 
نمی تواند درمان درد های اقتصاد و ورزش کشور 
باشد. خصوصی سازی یک فرآیند است که فروش 
سهام بخش کوچکی از آن بوده و برای اثرگذار بر 
اقتصاد و باشگاه ها نیاز به اصلاح ساختار بنگاه ها 
و باشگاه های ورزشی هم دارد. به هرحال با تمام 
انتقاداتی که به تداوم بسته بودن نماد سرخابی ها 
در تالار شیشه ای وجود دارد، فعلا نماد استقلال 

و پرسپولیس در فرابورس بسته است!
  اعلام مبلغ قراردادها 

در  پرسپولیـــس  و  استقلال  باشگاه   ۲ 
۲ نامه جداگانه، مبلغ قراردادهای خود را برای 
نخستین بار افشا کردند. دو باشگاه فرهنگی 
ورزشی استقلال و پرسپولیس پس از پذیرش 
در بازارسرمایه و انجام فرآیند پذیره نویسی برای 
نخستین بار و در راستای شفافیت صورت های 
مالی، مبلغ قراردادهای خود را افشا کردند. بر این 
اساس طبق نامه ای که رضا درویش، نایب رئیس 
هیات مدیره و مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
خطاب به میثم فدایی، مدیرعامل فرابورس 
ارسال کرده است، مجموع قرارداد کادرفنی 
ایرانی )۱۴ نفر( 33۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال، مجموع قرارداد کادرفنی خارجی )3 نفر( 
۴۱۰ هزار دلار، مجموع قرارداد بازیکنان ایرانی 

)۲۲ نفر( ۱۵3۷ میلیارد و ۸۵۰ میلیون ریال و 
مجموع قرارداد بازیکنان خارجی )3نفر( نیز 6۸۵ 
هزار دلار است. همچنین براساس نامه مصطفی 
آجرلو، مدیرعامل و عضو هیات مدیره باشگاه 
استقلال خطاب به زارع، مجموع قراردادهای 
تیم های پایه و بزرگسالان 3۰6۹ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون ریال و مجموع قراردادهای کادرفنی36۰ 
میلیارد و 3۰۰ میلیون ریال است. این نامه در 
حالی ارسال شده است که سمت زارع در آن 
اشتباه ذکر شده است. به عبارت دیگر زارع 
مدیر نظارت بر ناشران بازار پایه فرابورس ایران 
است در حالی که در نامه استقلال به عنوان مدیر 
نظارت بر ناشران سازمان بورس و اوراق بهادار 
معرفی شده است. از طرف دیگر با توجه به اینکه 
نامه استقلال در تاریخ ۲۲ مردادماه نوشته 
شده است، مبلغ قراردادهایی که روز ۲۴ مرداد 
امضا شده، در مجموع قراردادهای این باشگاه 
اعمال نشده است. در نامه پرسپولیس که در 
تاریخ ۲۴ مردادماه ارسال شده، مبلغ قرارداد 
مهاجم هلندی این باشگاه اعلام نشده است. طبق 
اسناد منتشرشده توسط دو باشگاه، مجموع رقم 
قرارداد کادر فنی و بازیکنان باشگاه استقلال در 
فصل جاری رقم حدود 3۴3 میلیارد تومان و 
رقم قرارداد کادرفنی و بازیکنان پرسپولیس 
)با احتساب دلار 3۰ هزار تومانی( تقریبا ۲۲۰ 

میلیارد تومان است. 
  توضیح رئیس خصوصی سازی 

رئیس سازمان خصوصی سازی پس از توضیح 

کوتاه درباره ارقام قراردادهای دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس، حاضر به پاسخگویی در مورد 
محل تأمین منابع مالی برای پرداخت مطالبات 
استراماچونی نشد. حسین قربان زاده در پاسخ 
به این پرسش که چه زمانی مدارک و ارقام 
قراردادهای باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
روی سایت کُدال منتشر خواهد شد و آیا ابهاماتی 
که در سال گذشته در صورت های مالی این دو 
باشگاه وجود داشت همچنان باقی مانده است، 
گفت: احتمالا در هفته جاری ارقام قراردادهای 
منتشر شده روی سایت کدال قرار خواهد گرفت. 
فقط همین دو مدرک خواهد بود و چیز دیگری 
نیست که منتشر شود و ابهامی وجود ندارد. 
وی در واکنش به پرسشی درباره رقم های 
بالای هزینه شده از سوی دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس در نقل و انتقالات و اینکه آیا سازمان 
خصوصی سازی در این خصوص ورود خواهد 
کرد، اظهارداشت: مراجع دیگر هم ذی نفع 
هستند و حتما توضیحاتی داده خواهد شد. 
این ارقام برای کشور ما بالاست و قطعا باشگاه ها 
منابع لازم برای پرداخت این مبالغ را در نظر 
گرفته اند. رئیس سازمان خصوصی سازی در 
پاسخ به این پرسش که آیا این مبالغ از محل 
فروش سهام دو باشگاه پرداخت خواهد شد 
و اجاره برداشت به باشگاه ها داده شده است؟ 
عنوان کرد: خیر! فعلا باشگاه ها اجازه برداشت 
ندارند.  »تسنیم« در ادامه با اشاره به رأی دادگاه 
حکمیت ورزش علیه استقلال و محکومیت این 

باشگاه به پرداخت یک میلیون و 3۵۰ هزار یورو 
به علاوه جریمه دیرکرد به استراماچونی، از رئیس 
سازمان خصوصی سازی این پرسش را مطرح 
کرد که »آیا باشگاه استقلال می تواند از این 
پول برای پرداخت جریمه سرمربی پیشین خود 
استفاده کند« که قربان زاده حاضر به پاسخگویی 
نشد و بلافاصله تلفن را قطع کرد. »تسنیم« در 
فواصل زمانی دیگر، چندبار با وی تماس گرفت 

که بازهم پاسخگو نبود.
  باشگاه های صنعتی 

رئیس سازمان خصوصی سازی با ارسال 
 .. نامه به مدیران سپاهان، گل گهر، فولاد و.
از آنها خواست تا ارقام قراردادشان را منتشر 
۷ شرکت صنعتی که  کنند. مدیران عامل 
در لیگ برتر تیمداری می کنند، نامه ای را از 
حسین قربان زاده دریافت کرده اند که آنها را 
ملزم به انتشار قراردادهایشان می کند. او یک 
روز پس از ارسال این نامه نیز در گفت وگوی 
تلویزیونی در این باره گفت: در صورت عدم 
افشا، سازمان خصوصی سازی امکان تعلیق این 
تیم ها را خواهد داشت. نامه ارسالی از رئیس 
سازمان خصوصی سازی که رونوشت آن به 
وزارت ورزش و جوانان نیز ارسال شده است. 
براساس این نامه ۸ باشگاه  سپاهان، مس کرمان 
و رفسنجان، پیکان، گل گهر، فولاد، آلومینیوم و 
ذوب آهن باید قرارداد خود را »افشا« کنند. نکته 
مهم اینکه هر هشت باشگاه تیم های صنعتی 
هستند. به این ترتیب تنها شش باشگاه تراکتور، 
ملوان، نساجی، هوادار، صنعت نفت آبادان و 
نفت مسجدسلیمان باشگاه هایی هستند که 
این نامه را دریافت نکرده اند. باید دید واکنش 
هشت باشگاهی که در این نامه مورد خطاب 
قرار گرفته اند چه خواهد بود و چه زمانی این 
قراردادها منتشر می شود. نکته جالب اینکه نامه 
در آخرین روزهای نقل و انتقالات ارسال شده 
است. پیش از این چند باشگاه خواستار افشای 
ارقام قرارداد همه تیم های لیگ برتری شده 
بودند و وعده داده بودند که در این صورت آنها 
نیز قراردادهایشان را افشا خواهند کرد و حالا 
این نامه می تواند زمینه ساز عمل به این وعده از 

سوی سایر باشگاه ها نیز باشد. 

 امیررضا   واعظ آشتیانی: 

 برخی  برای  کشور  هزینه تراشی  می کنند
گفت:  فوتبال  فدراسیون  صلاحیت نشده  احراز  نامزد 
فصل الخطاب همه حرف ها در مورد شرایط انتخاباتی فدراسیون، 
موضع گیری و قضاوت کمیته اخلاق است اما مانده ام چرا این 

کمیته سکوت کرده؟
  هشدار 

امیررضا واعظ آشتیانی در مورد هشدار اخیر کمیسیون اصل 
نود مجلس شورای اسلامی مبنی بر اینکه افرادی که پرونده باز 
قضائی دارند نباید در انتخابات فدراسیون فوتبال شرکت کنند و 
اینکه چرا با وجود علم به این موضوع صلاحیت برخی افراد تایید 
شده است، اظهارداشت: اینها می خواهند برای کشور هزینه تراشی 
کنند. مجلس طبق وظیفه قانونی خودش که نظارت است، بحث 
می کند و قصد دخالت ندارد. خود فیفا هم متذکر این موضوع 
شده افرادی که پرونده دارند، حق حضور در انتخابات را ندارند. 
نمی دانم یک عده با چه جسارتی ورود می کنند و نکته مهم تر 
کمیته بدوی تایید می کند. نکته مهم تر از این اقدام کمیته بدوی 

این است که چرا کمیته اخلاق سکوت کرده است؟
  وضعیت فعلی 

وی درباره آخرین وضعیت اعتراض خودش و علیرضا اسدی به 

کمیته اخلاق، افزود: نباید هم فعلا صحبت کنند، زیرا همه چیز در 
گروی مصلحتی است که برای خودشان تعیین کرده اند. کمیته 
بدوی متخلف بوده و به ویژه رئیسش تعارض منافع ایجاد کرده 
است. ۲ عضو دیگر این کمیته قانونی نیستند و همه مسائل مستند 
است. همه مردم ایران که موضوع را تعقیب می کنند، دیدند رئیس 
کمیته بدوی در سیمای جمهوری اسلامی چگونه تعارض منافع 
ایجاد کرد. از سکوت کمیته اخلاق تعجب می کنم. این کمیته 
یا باید بگوید حق به جانب ماست یا شکایت ما را رد کند. نامزد 
احراز صلاحیت نشده انتخابات فدراسیون فوتبال تصریح کرد: اگر 
می خواهند به صراحت بگویند اعتراض شما وجاهت قانونی ندارد 
و ما هم می پذیریم. به دلایل واهی بگویند به این دلیل که پنج امضا 
را در موعد مقرر نداشتید، من و علیرضا اسدی را رد می کنند. در 
صورتی که مشکل ساختاری خود فدراسیون، مربوط به سایت و 

عدم پیش بینی در مورد اتفاقات این چنینی بوده است.
  تخلفات

واعظ آشتیانی درمورد اینکه چرا مانع تخلفات در فوتبال 
نمی شوند، پاسخ داد: متعجب هستم که کمیته بدوی تخلف 
قانونی دارد و این موضوع را هم شنیده ام که به یکی از نامزدها 

گفته اند یا انصراف بده یا استعفا که البته نمی دانم این موضوع 
تا چه اندازه صحت دارد. نمی دانم این داستان ها از کجا است، اما 
وقتی شفاف سازی نباشد، چنین حرف هایی هم درست می شود. 
باید شفاف سازی صورت بگیرد و کمیته اخلاق شجاعانه وسط 
بیاید، تصمیم گیری کند و بگوید چه کسی متخلف است یا 
نیست. وی اضافه کرد:  الان نقش این کمیته بسیار محوری است 
و می تواند خیلی از مسائل و مشکلات را برطرف کند. از رئیس و 
اعضای اصلی کمیته بدوی شاکی هستیم. به همین دلیل کمیته 
اخلاق باید وسط بیاید و بگوید شکایت شما به این دلایل وارد 

است یا نیست؟ 
  ابطال؟!

مدیرعامل اسبق استقلال درباره اینکه آیا انتخابات هشت 
شهریور فدراسیون فوتبال باطل خواهد شد، توضیح داد: طبیعی 
است که باید باطل شود. آشتیانی درمورد اینکه چگونه می توان 
رئیس را انتخاب کرد و ناگهان مجلس، کمیسیون اصل نود و هر 
نهاد دیگری بیایند و بگویند انتخابات باطل است و در این وضعیت 
فوتبال چه گناهی کرده که باید بازیچه دست عده ای شود، تصریح 
کرد: این کارها هزینه تراشی برای کشور و هزینه تراشی برای 
بعد بین الملل است. تعجب می کنم چرا به بصیرتی که از آن یاد 
می کنیم، عمل نمی کنیم؟ هرچه شفاف سازی به خوبی صورت 
بگیرد، حواشی و شایعات کمتر خواهد شد و موضوع به سمت 

فضای همراه با آرامش می رود.

 بیست ودومین دوره لیگ برتر فوتبال ایران از هفته گذشته 
آغاز شد. به هیچ عنوان نمی توان پس از اتمام هفته اول مسابقات 
درباره تیمی صحبت خاصی کرد چون تیم ها در شرایط آرمانی 
نیستند و هنوز سرمربی تیم نتوانسته ترکیب اصلی اش را 
شناسایی کند. اگر یک تیم در اردوی پیش فصل بازی های 
تدارکاتی زیادی هم برگزار کند بازهم امکان رسیدن به 
ترکیب ایده آل وجود ندارد، چون تیم های حریف در بازی های 
دوستانه با کیفیت و قدرت کامل بازی نمی کنند و نیاز است تا 
در بازی های رسمی به عیار موردنظر دست یافت. در این فصل 
حضور ریکاردو ساپینتو، ژوزه مورایس و قربان بردیف در تیم های 
استقلال، سپاهان و ترکتور می تواند باعث ارتقای سطح کیفی 
بازی ها شود. هر چند این اتفاق به نیم فصل زمان نیاز دارد تا 
تفکرات مربیان بر بازیکنان غالب شود. همچنین اضافه شدن 
بازیکنان خارجی که برخی از آنها رزومه قابل اعتنایی دارند به 
افزایش کیفیت مسابقات کمک می کند. درباره شرایط استقلال 
باید بگویم وجود مهره های مطرحی چون محمد محبی، کاوه 
رضایی، مهدی قائدی و... به همراه بازگشت سیاوش یزدانی و 
محمدحسین مرادمند، در موفقیت استقلال بی تاثیر نیست، 
ولی هماهنگ شدن با تفکرات ریکاردو ساپینتو اهمیت بیشتری 
دارد. سرمربی پرتغالی آبی پوشان علاقه زیادی دارد تا تیمش 
هجومی بازی کند و قاعدتا چنین شیوه ای مستلزم بهره مندی از 
سازمان دفاعی مسنجمی است. در بازی با سپاهان شاهد بودیم 
که شاگردان ساپینتو در خلق موقعیت به اهداف خود دست 
پیدا نکردند و از سویی دیگر اسیر ضدحملات حریف شدند. 
سرمربی سپاهان برای استقلال تله گذاشته بود و به دو گل 
رسید. قطعا دیگر رقبا هم با ارائه برنامه های تدافعی به دنبال 
استقاده از ضدحمله هستند و استقلال اگر قهرمانی می خواهد 
نباید در دام رقبا اسیر شود. در خصوص پرسپولیس به نظر من 
بازیکنان مطرحی به سرخپوشان اضافه شده اند و البته در بازی 
نخست هماهنگی لازم میان بازیکنان تیم دیده نشد. اتفاقی 
طبیعی که در هفته های بعدی رفع می شود و البته حضور 
امید عالیشاه می تواند تنوع تاکتیکی بیشتری به تیم یحیی 
گل محمدی دهد. بازی مالکانه همراه با خلق فرصت های گلزنی 
و استفاده از موقعیت ها منجر به نتیجه می شود. پرسپولیس با 
وجود هافبک های خلاق و بازیسازی که دارد و با اضافه شدن 
مهاجم خارجی به شرط داشتن شرایط ایده آل به کسب نتایج 
مدنظرش بسیار نزدیک است. هیچ حریفی به سادگی تسلیم 
نمی شود اما تجربه بالای مهره های جدید و پیشین پرسپولیس 
به همراه درایت کادرفنی می تواند ضامن موفقیت های زیادی 
شود اگرچه رسیدن به شرایط ایده آل و حفظ چنین شرایطی 
موضوعی خیلی زود محقق نمی شود و این اتفاق برای استقلال 
هم است. سپاهان دیگر مدعی این فصل است.  ژوزه مورایس در 
همان گام اول نشان داد تفکرات ارزشمندی دارد و باید به شکل 
متفاوتی روی سپاهان حساب باز کرد. او رزومه بهتری از قربان 
بردیف و ریکاردو ساپینتو دارد و در نیمه دوم دیدار با استقلال 
که به نیمه مربیان معروف است نشان داد قدرت آنالیز کادرفنی 
وی بسیار بالاست. مورایس برای این بازی برنامه داشت و با 
انتقال دقیق خواسته هایش به بازیکنان تیمش، باعث شد تا 

سپاهان گام نخست را محکم بردارد.

سال  پنجم
شماره   1347


